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   BRM.0002.01.2018 
 

Protokół nr 35/XXXV/18 
 

z obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku, która odbyła się 24 stycznia 2018 roku               
w auli konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Czerwieńsku. 

Ad. 1 
Otwarcie obrad XXXV sesji.  
 Obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku o godz. 1000 otworzył Leszek Jędras 

– Przewodniczący Rady, zwołanej na wniosek Burmistrza Czerwieńska pismem 

z 18.01.2018 r. SG.0004.1.2018 (załącznik nr 1 do niniejszego protokołu), stwierdzając 

jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 W posiedzeniu uczestniczyło 15 Radnych - na stan Rady 15. Listy obecności, stanowią 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Na posiedzenie o godz. 1005 przybyła Radna: Magdalena Salejko i Żaneta Przychodzka, 

a o 1007 Radny Wojciech Zawada. 

Sekretarz posiedzenia – Radny Henryk Góralczyk. 

 Przewodniczący obrad poinformował, iż radni w zawiadomieniu o sesji otrzymali, 

wraz z projektami uchwał, proponowany porządek obrad (załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu) i zapytał o ewentualne wnioski co do niego. 

Wniosków do porządku obrad nie było. 

 Rada przyjęła do realizacji następujący porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad XXXV sesji. 
2. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2023. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 
 2018. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy materialnej 
 o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Czerwieńsk. 
5. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia od Województwa 
 Lubuskiego realizacji budowy ścieżki rowerowej wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  
6. Zakończenie obrad XXXV sesji. 

 

Ad. 2 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2023. 

Projekt uchwały wg druku: BRM.0006.04(2).2018 z 22.01.2018 r. opracowała i odczytała 

Urszula Napierała – Skarbnik Gminy. 

Dyskusja: 

Radna Ewa Wójtowicz zwróciła uwagę, że w budżecie gminy na 2018 r. zaplanowano deficyt 

w wysokości 1.056.413 zł, a wprowadzana zmiana zwiększa go do kwoty 3.934.374,84 zł. Jest 

to wzrost o ponad 2,8 mln. zł. Radna poprosiła o podanie przyczyny tak znaczącego wzrostu 

deficytu i terminu jego spłaty. 

Odpowiedzi udzieliła Urszula Napierała – Skarbnik Gminy. 
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Budżet 2018 roku zakłada, że wszystkie zaplanowane w budżecie 2017 roku (po stronie 

dochodów) dotacje ze środków unijnych oraz wydatki nimi zrealizowane zostaną wykonane 

w 100%. Po wykonaniu kasowym budżetu okazało się, że zaliczki z dotacji wpłynęły 

w 2017 r., a największa wynosząca ponad 2 mln. zł wpłynęła 28.12.2017 r. Faktura, która 

wpłynęła z końcem ubr. przechodzi do płatności w  roku następnym, czyli w 2018 r. Okres jej 

realizacji wynosi 30 dni. W związku z tym zachodzi konieczność zaplanowania 

niewykonanych wydatków w 2017 r. i przeniesienie ich na rok 2018, przy założeniu, że na 

rachunku budżetu znajdują się przyznane środki dotacji. W deficycie 2018 r. zwiększają się 

środki o niewykonane wydatki roku 2017. 

Przewodniczący zamykając dyskusję poddał głosowaniu projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 15 „za”/15. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednomyślnie podjęła uchwałę nr 0007.255.2018 

zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2023. 

Ad. 3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2018. 

Projekt uchwały wg druku: BRM.0006.03(2).2018 z 22.01.2018 r. opracowała i odczytała 

Urszula Napierała – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad w/wym. dokumentem. 

Dyskusja: 

Radny Krzysztof Smorąg zapytał: czego dotyczą zmiany wydatków bieżących w obrębie 

rozdziału Gimnazjum  w Czerwieńsku w wysokości 18.000 zł? 

Dyrektor Gimnazjum - Przemysław Góralczyk wyjaśnił, że środki te przeznaczono na wymianę 

drzwi w gimnazjum znajdujących się nad Halą Sportową „Lubuszanka” na drzwi 

wodoszczelne – p. pożarowe. Jest to zadanie nałożone przez zalecenie kontrolne z września 

2017 r. Państwowej Straży Pożarnej w Zielonej Górze. 

Przewodniczący zamykając dyskusję projekt uchwały poddał głosowaniu: 

Wynik głosowania: 15 „za”/15. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednomyślnie podjęła uchwałę nr 0007.256.2018 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2018. 

Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Czerwieńsk. 

Projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.01(2).2018 z 17.01.2018 r. opracowała Danuta 

Tomaszewska – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Czerwieńsku. 

Przewodniczący Rady zanim otworzył dyskusję poinformował, że projekt uchwały został 

wywołany w wyniku toczącej się sprawy ze skargi Prokuratora Rejonowego w Zielonej Górze 

na uchwałę nr XXIII/240/13 Rady Miejskiej w Czerwieńsku z dnia 25 września 2013 r. 

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Czerwieńsk (BRM.0711.38.2017). 
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Dyrektor CUW – Danuta Tomaszewska podkreśliła, że projekt uchwały zawiera zarzuty 

prokuratorskie i aktualne przepisy prawne. 

W rozdziale II dopisano § 4, wprowadzono nowy § 6, w rozdziale III dopisano § 7, 8, 9 i 10, 

a w rozdziale IV zmieniono zapis § 12. 

Dyskusja: 

Radny Wojciech Zawada zapytał: czy projekt uchwały był konsultowany z Młodzieżową Radą 

Miejską i uczniami gminnych placówek oświatowych? 

Przewodniczący Rady poinformował, że od momentu powołania Młodzieżowej Rady 

Miejskiej, Rada ta odbyła tylko jedno posiedzenie, na którym wybrano swoje władze i na tym 

skończyła się ich działalność. 

D. Tomaszewska wyjaśniła, że informację o funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Czerwieńsku przekazano Ministerstwu Edukacji i odpowiedziała, że projekt uchwały nie był 

konsultowany z młodzieżą. 

Radna Ewa Wójtowicz poprosiła o przedstawienie informacji dot. sposobu realizacji § 6 ust. 1 

w praktyce. 

Dyrektor CUW – Danuta Tomaszewska wyjaśniła, że realizacja przywołanego zapisu polega 

na podziale dotacji tj. 20% przeznacza się na obsługę administracyjną tego zadania, a 80% to 

kwota z budżetu państwa przekazywana gminie w formie dotacji z Kuratorium. Wysokość 

stypendium uzależniona jest od wielkości dochodów w rodzinie oraz kryterium zasiłku 

szkolnego. Kwestię tą określa szczegółowo regulamin. 

Natomiast Radny Krzysztof Smorąg zapytał: czy projekt ten był konsultowany z dyrektorami 

szkół? 

D. Tomaszewska odpowiedziała twierdząco. 

Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, odczytał i poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Wynik głosowania: 15 „za”/15. 

Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr 0007.257.2018 

w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Czerwieńsk. 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia od Województwa Lubuskiego 

realizacji budowy ścieżki rowerowej wraz z infrastrukturą towarzyszącą. 

Projekt uchwały wg druku: BRM.0006.02.2018 z 17.01.2018 r. opracowała Irena Wojnicz – 

Kierownik Ref. GKM w UGiM w Czerwieńsku, a omówił Piotr Iwanus – Burmistrz 

Czerwieńska. 

Na mocy uchwały Rady Miejskiej w Czerwieńsku przyjętej w grudniu 2017 r. podpisano 

porozumienie, które przesłano do Zarządu Dróg Wojewódzkich. ZDW jako wnioskodawca 

wystąpił o doprecyzowanie zapisów w uchwale, a dotyczących zimowego utrzymania ścieżki 

rowerowej przez czas trwałości projektu. Od momentu zakończenia projektu ten okres liczy 

się przez 5 lat. W tym okresie zadaniem własnym gminy będzie utrzymanie bezpieczeństwa 
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poprzez odśnieżanie, posypywanie wybudowanej przez gminę ścieżki rowerowej. Po upływie 

trwałości projektu zadanie to przejmuje Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Dyskusja: 

Radna Ewa Wójtowicz zapytała burmistrza: czy koszt utrzymania ścieżki będzie pokrywany ze 

środków ZIT? 

Indagowany wyjaśnił, że zadanie jest realizowane z ZIT-u, natomiast koszt eksploatacyjny jest 

zadaniem własnym gminy finansowanym z zimowego utrzymania dróg. 

Radny Wojciech Zawada zapytał: czy przy okazji budowy dróg rowerowych planowane jest 

wykonanie jednego lub dwóch punktów tzw. samoobsługowych stacji napraw rowerów? 

Burmistrz odpowiedział, że w infrastrukturze towarzyszącej uwzględniono trzy miejsca 

wypoczynkowe z wiatami przystankowymi wyposażonymi w stoliki, siedziska, ławeczki itp. 

Radny W. Zawada zapytał burmistrza: czy po zakończeniu tej inwestycji będzie możliwość 

doposażenia miejsc w punkty, w których będzie znajdował się sprzęt do napraw rowerów? 

Indagowany odpowiedział, że takich miejsc w tym projekcie nie ma. Jednak wykonanie 

punktów naprawczych jest możliwe ze środków własnych wyasygnowanych przez Radę 

w budżecie gminy. Tereny pod takie miejsca w projekcie nie są uwzględnione. 

Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji odczytał i poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Wynik głosowania: 15 „za”/15. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednomyślnie podjęła uchwałę nr 0007.258.2018 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia od Województwa Lubuskiego realizacji budowy 

ścieżki rowerowej wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  

Ad. 6 

Zakończenie obrad XXXV sesji. 

Prowadzący posiedzenie stwierdzając wyczerpanie porządku obrad, o godz. 1038 zamknął 

obrady XXXV posiedzenia Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:                Sekretarz obrad:  Przewodniczący 

Alina Juncewicz   Henryk Góralczyk Rady Miejskiej w Czerwieńsku 

Inspektor        Leszek Jędras 


